
TÅRNBY KOMMUNE 
Skelgårdsskolen 

Referat til skolebestyrelsesmøde 1/22-23. 
Tirsdag den 9. August 2022, kl. 17:15 – 19.45 
 
Ordstyrer: Conni Pedersen 
 

Til stede: Jon Fritzbøger, Gitte Staugaard, Henrik Bunde, Rasmus Riel, Tina Munkebo, Sabine 

Nielsen, Mia Barklund, Kristian Bruun Nielsen, Conni Pedersen, Jakob Spiegelhauer, Stine 

Groth, Thomas Arentoft Hinsby, og Amelie Fester 8.C (elevråd) og Anne Maja Rahbek Eilersen 

8.C (elevråd). 

Afbud: Trine Hybler Vind 
 
Referent: Rasmus Riel  
Dagsordenpunkter: 

Nr. 
 
 

Tid Punkt - Indhold og sagsbehandling 
(O)rientering, (D)røftelse og (B)eslutning 

Tovholder Forberedelse 

1. 17.15 Bemærkninger til sidste referat + rettelse af efternavne 
til kommende skoleår 
   
 

Ordstyrer Bilag 16. juni 
ref (KR) 

2. 17.20 Modul foto 
Kære skolebestyrelsesmedlem (SB).  
Vi får besøg fra Modul-Foto til enkelt- og fællesbillede 
 

Alle   

3. 
 
 
 

17.45 
 
 

Kommentarer til dagsorden 
 
Husk at orientere vedr. SFO i meddelelser.  

Ordstyrer  

3.b 17.45 Årsplan og møderække (O) 
- Vedhæftet er møderække (igen) og årsplan 22/23 i 

proces. 
 
Årsplan og møderække burde ligge fast, hvorimod dagsor-
den er et mere dynamisk dokument. Møderækken er sendt 
ud i juni måned.  
 

Skoleleder 2 bilag 

4. 17.50 Landsmøde 2022 
- 11-12 november 2022  
- Skal skolen have nye medlemmer med? 

 
Det er muligt for nye medlemmer at tage til landsmøde: SB 
melder sig selv til og giver formand og skoleleder en besked 
ved deltagelse.  
 

SB - formand 2 bilag 

5. 
 

18.00 Nyt fra elevrådet (O/D) 
- Nyt fra elevråd 

Stor ros til elevrådet for at komme én dag før i skole og 
være med til opstart af skoleårets første SB møde. 
 
Der er blevet sat en UMR-postkasse op ved indgangen, 
hvis man som elev har problemer med det fysiske miljø, 
eller har haft andre udfordringer kan disse punkter blive 

Elever    



taget op i elevrådet/drøftet.  
- Der spørges ind til legepatrulje, om det eksisterer: 

Det har det gjort tidligere i en organiseret form. Det 
er bevægelsesvejlederen, som er tovholder på le-
gepatruljen, og efter Corona er det blevet sat i gang 
igen. KR ved hvor trøjer/veste gemmer sig til lege-
patruljen.  

- Der appelleres til at elevrådet kan tage emnet 
’skæld ud’ op.  

- Der spørges ind til venskabsklasser, om de stadig 
eksisterer – Det gør de, men nogle er bedre til at 
benytte sig af det end andre. I dansk fagteam er det 
også blevet drøftet, hvordan det i fagligt regi kan 
udnyttes. En mulighed kunne også at gøre de stør-
re elever til repræsentanter og eksperter overfor de 
yngre elever i fagene eller andre.  

Ny liste fra personalet omkring venskabsklasser 22/23 
Venskabsklasserne fra sidste skoleår er videreført. Dog 
med undtagelse af: 

• 5. årgang der nu er 
sammen med 0. år-
gang 

• 7.c er nu venskabs-
klasse med 2.e 
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6. 18.05 Test, evaluering og skoleudvikling for skoleåret 22/23 
(D/O) 

- Fællesbrev 
- Fakta-ark 

Formålet med aftalen er, at vi sammen får skabt en stærke-
re evaluerings-kultur i folkeskolen, så undervisningen i end-
nu højere grad end i dag støtter alle elevers faglige og alsi-
dige udvikling og dannelse.  
 

- Der er ændringer på Nationale Test, hvor testen 
gås fra adaptiv til lineær. 

- Googles GDPR-regler fylder i de kommuner som 
har aftaler vedr. elev-chromebooks. Der laves en ri-
sikotest i kommunen og ledelsen på skolen orinte-
res herefter af skoleafdelingen. 

- Meddelelsesbogen genopstår og bliver kommunika-
tion mellem skole og hjem – den er ikke godkendt 
på kommunalt niveau endnu, men den figurerer al-
lerede i MinUddannelse! 

- UPV (UddannelsesParathedsVurderingen) afvikik-
les som begrebet IUP – Ikke Udd.-Parat til noget 
andet og mere forkromet. (dette diskuteres bredt)  

Ledelsen 2 bilag 



- Det kunne være en mulighed at invitere skolens 
UUV til et SB-møde for at uddybe hendes arbejde.  

- Man afskaffer kvalitetsrapporten, som afløses af 
samtaler mellem skoleforvaltning og skole.  

  

7. 18.20 Orientering vedr. 1. årgang (O) 
- Orientering vedr. klassesammenlægning på skolens 

kommende 2. årgang af område- og indskolingsle-
der orienterer. 

 
Der har i sidste skoleår været en proces omkring de udfor-
dringer i 1.klassen, hvor den ene klasse endte med at være 
10 elever tilbage. Beslutningen om at sammenlægge 5 
klasser til 4 klasser i slutningen af skoleåret. Forældre og 
personale er blevet hørt i processen. Klasserne hedder nu 
2.A, 2.B, 2.D og 2.E.  
Der har været mange pædagogiske overvejelser om, hvor 
eleverne skulle placeres, da det også har betydning for 
deres SFO-gang.  
Der er mellem 23-25 elever i hver klasse.  Der har primært 
været et fokus på at placere de klasseløsebørn i de rigtige 
klasser, hvorimod kommunikationen til årgangens forældre 
er kommet senere.  
 
Fra lærer: Selvom det er særligt at få to-tre nye elever i 
klasserne, så glæder årgangsteamet sig til at få arbejdsro 
og komme i gang.  
 
Fra SB-forælder: ”Fra de forældre der stadig har deres børn 
her, medgives der ros til Tina for processen, velvidende at 
det ikke har været en nem beslutning.” 
 

TM/HB  

8. 18.30 Stærke børnefællesskaber (O/D) 
 
Orientering omkring strategien stærke børnefællesskaber 
på 0- 18 års området. 

- Skolens kompetencecenter (KC). Hvordan er første 
skoleår gået og hvilke til rettelser ser skolens ledel-
se? 

- AKT tiltag 22/23 

- Autismespekteret – et fælles fokus på 0-18 års om-
rådet. Identificeret et behov for mere specialpæda-
gogisk viden om autisme. Mål at kunne rumme ele-
ver og børn med autismeforstyrrelse i fællesskabet. 

 
Hvis man har mistanke om en elev med udfordringer, er der 
flere muligheder for forældre og personaler: Åben Sparring, 
Åben Rådgivning, Kompetencecenter, AKT, Netværksblom-
sten 
I Kompetencecentret sidder flere faggrupper og drøfter mu-
ligheder. Inden indstillingen til KC skal der afprøves en 
masse forskellige ting i teamet, hvor der også skal doku-
menteres.  
Der er i dette skoleår sat ekstra AKT-ressourcer i indskolin-
gen for at sikre den bedst mulige start.  
Ledelsen opfordrer altid til at elever med udfordringer er 
ærlige omkring disse, men har ikke altid samtykke til at 

Ledelsen 1 bilag + link 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/akt-l%C3%A6rer
https://www.taarnby.dk/borger/born-unge-og-familie/kvalitet-i-born-og-unges-hverdag/staerke-bornefaellesskaber/


videregive information. Skolen har svært ved at skaffe støt-
tefunktioner. Skolens ressourceperson er et kæmpe aktiv.  
 
Skolens Hjerterum: Lokalet er fysisk på skolen nu. Hvis man 
som elev har haft en svær dag, så har man en mulighed for 
at være i Hjerterummet. Der er åbent fra 10-14. fredag 10-
12.30. Her mødes man af kendt personale fra SFO, Klub og 
skole.  
 
Skolens AKT udarbejder en ny folder, som sendes ud til 
skolens forældre. 

9. 18.45 Planlægning af forældremøder (D) 
Se vedhæftet excel for datoer og møder. Hvem deltager fra 
SB? 

- Nedsættelse af arbejdsgrupper til forældremøder & 
kontaktforældremøde 

 
Der fortælles om, hvilke områder der berøres i SB-arbejdet: 
ex: udgangstilladelse, mobilpolitik, legegrupper, etc. 
Jon fortæller, at behovet primært ikke aktuelt i udskolingen.  
 
SSP-arbejdet kunne godt tænkes ind i forældremøderne.  
Bente Wain som er skolens SSP medarbejder har sendt et 
skriv til SB, som læses op vedr. mobilpolitik og det at vente 
med udgangstilladelser indtil første forældremøde.  
Dette godkendes af Skolebestyrelsen. 
 
I år forsøger den nye skolebestyrelse med kun at komme 
med rundt til forældremøderne: fra 0.klasse til og med 
3.klasse.  

Skoleleder, 
SB-formand og 
ordstyrer 

1 bilag 

10. 19.05 Evaluering af Dimissionsarrangementet (D) 
- Hvordan gik sidste skoleårs dimissionsfest? 

- Køreplan fra tidl. SB -medlem (Lasse) 

Der var mange flere der kom, end der var tilmeldte. Der var 

varmt i Festsalen med mange mennesker.  

Køreplanen tages med i planlægningen til kommende Di-

mission. Til næste Dimission skal der laves en blomster-

krans, når der skal gives afgangsbeviser, hvilket gør det 

ekstra højtideligt.  

Børn fra Hjerterummet og venskabsklasserne kunne sag-

tens indtænkes.  

Næste års dimissionsfest er fastsat er onsdag d. 

21.6.2023 

Ordstyrer 1 bilag (skabe-
lon) 

11. 19.15 Årsplan – ideer til punkter (D/O) 
- Skoleleder har udsendt en årsplan + møderækker 

med overskrifter 
- Overblik over skolens principper kan ses her. 

 
Nye punkter:  

- Restaurant SAS-klubben tilbyder undervisning i 

Skoleleder  

https://sg.aula.dk/om-skolen/principper/principper


madkundskab, hvor man kan få kok ud. Denne 
henvendelser er sendt af de pædagogiske ledere. 

- Tema til drøftelse: hvordan kan vi tale Folkeskolen 
op ift. privatskoler.  

- Udeskole-undervisning.  
- Drøftelse om vikarfri skole. 
- Hvordan sikrer vi de talentfulde børns udvikling. 
- Morgen-USU og brugen af denne. 
- Madordning (denne er faldet til jorden efter ikke op-

startet aftale). Udbyder har lukket virksomheden. 
 

 

9. 19.30 Meddelelser (O) 
Formand:  
FRO:    der er møde den 18.aug (Fælles Rådgivende 
Årgan) linket findes på skolens hjemmeside SG Aula 
Ledelse:  Henrik: organisationsændringen i Tårnby Kom-
mune fylder meget. En god velkomst af SB-medlemmer er 
vigtigt.  
IT er til stor irritation, da systemerne ikke fungerer. Kompe-
tencecentret skal udvikles. Legepladsen åbner efter at have 
været en farce. Om en uge kommer der fjernvarme på sko-
len, som ikke har været meldt ud til skolen. Som skole vil vi 
gerne kigge på Skelgårdsskolens værdier i det kommende 
skoleår.  
Indskolingen + SFO: fokus på nye børn. 2.årgang har fyldt 
meget og der er stadig en del arbejde. Der skal ansættes en 
ny SFO-leder på Tømmerup Vang. Samtaler den 30.aug 
(Stine undersøger muligheder). Tina glæder sig til at starte 
mere SFO-arbejde op på tværs af de fire SFO’er.  
Mellemtrin: fokus på en god tilbagevenden i form af trygge 
fællesskaber. Der tænkes ind i klassernes grundlov. 2-
lærere på i de nye fag på 5.årgang i tysk/fransk.  
Udskolingen: karaktergivning, øget fokus på de sårbare,  
Medarbejdere: IT og dårligt net fylder meget negativt. Lys-
punkt i rekruttering, da en tidligere medarbejder er vendt 
tilbage.  
Trivselsudvalget:  

- Der skal vælges et medlem fra SB? Thomas vil 
gerne være  SB-repræsentant. 

Kommunalbestyrelsesmedlem:  

Ordstyrer   

8. 19.45 Eventuelt 
- Kys & Kør – afslutning.  
- Der etableres mulighed for at oplade Chromebooks 

i indskolingen for elever, som ikke vil oplade deres 
cpu derhjemme. 

- Der skal bindes en sløjfe på Skole og Forældre og 
kontaktforældresamarbejdet.  

 

Ordstyrer  

Nye punkter/forslag og hvad udskød vi til senere møder:  

 
- Nedsættelse af arbejdsgrupper til forældremøder & kontaktforældremøde 

 
Indkomne forslag 

• Besøg af UU-vejleder 

• Besøg af SSP vejleder 



 

Udvalg / Arbejdsgrupper 

 
Høringssvar som er afsluttet i 21-22 

• Høringssvar til trivsel   

• Kontaktforældremøde  

• Høringsperiode for kvalitetsrapport   

• Distriktsændring 

• Ferie og fridagsplan  

• Budget 2022-2026 
 

Igangværende/kommende opgaver Bemærkninger Tovholder Milepæl 

  Forældremøder for 0-3 årgang 
 

 SB medlem-
mer 

 

 
 
 


